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Summary

        
Investigations were carried out on 27 cases of cranial eosinophilic granuloma: 16 males (59 %) and 11 females (41 %). The mean age was 25 years, the extremes being 2 years and 65 years. The location in 21 cases (80 %) was exclusively in the calvarium (9 frontal, 8 parietal, three occipital and 1 temporal), orbital in two cases, fronto-orbital one case, base of the skull in the left parasellar region one case, left frontal subdural with chronic subdural haematoma one case and one case left occipital and petrosal bone. All the cases were diagnosed histologically. In 18 cases the tumour was removed at operation. Recurrences occurred in four of these cases (15 %), three of whom died (11·5 %). Four of the patients received steroid therapy and four steroid therapy combined with X-ray therapy. The evolution was favourable in all these cases.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wurden Untersuchungen durchgeführt in 27 Fällen von kranialen eosinophilen Granulomen: 16 Männer (59 %) und 11 Frauen (41 %). Das Durchschnittsalter betrug 25 Jahre, die Extremwerte lagen bei 2 und bei 65 Jahren. Die Lokalisation war in 21 Fällen (80 %) ausnahmslos im Bereich des Schädeldaches (9 frontal, 8 parietal, 3 occipital und 1 temporal), orbital in 2 Fällen, frontoorbital in einem Fall, im Bereich der Schädelbasis links parasellär in einem Fall, links frontal subdural mit chronischem subduralen Hämatom in einem Fall und schließlich ein Fall links occipital und im Bereich des Felsenbeines. Alle Fälle wurden histologisch diagnostiziert. In 18 Fällen wurde die Geschwulst chirurgisch entfernt, davon traten Rezidive in 4 Fällen (15 %) auf, drei von diesen starben (11,5 %). 4 der Patienten erhielten Kortikoide allein und 4 erhielten Kortikoide in Kombination mit einer Röntgenbestrahlung. Der Verlauf war in all diesen Fällen günstig.
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